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Abstract

Many institutions managed to established institutional forest, namely, 

Elrahad irrigated scheme, Kenana for sugar company (K.S.C), Assalya 

and Sennar. Ever for these institutions after assement study were carried 

out to explain the socio-economic-aspects of those plantations. The broad 

objective of this study is to explore and highlight the role of forest 

plantations in local people employment and investigate the benefits and 

services which is gained from the project. 

Tow types of methods were to collect the necessary information, namely, 

primary and secondary data. The primary data was collected through, self 

interview, and self administered questionnaire with local people and 

administrators respectively, and secondary data was collected through 

records, field reports and related references.          
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البحث خلصةة

 كنانة سكر مشوعع في البان لغابات الجتتماعي ـ القتتصادي الثرر

 كنانة مشوع وهي الؤسسات غابات بإنشاء قامت سودانية مؤسسات عدة
 شح يةوجد الؤسستي هاتي في حت وسنار وعسليةة الروي الرهد ومشوع

.  النطقة في والجتماعية القتصاديةة الفوائد وتقييم لتحليل نسب
 القتصاديةة الفوائد على الضوء وإلقاء توضيح الدراسة من العريةض الهدف

ًا عمالة خلق في التمثلة والجتماعية  يةتحصل الت والنافع الخدمات وأيةض
.  الشوع غابات من كنانة مشوع وخارج داخل الواطن عليها

 .  جمعت والثانويةة الولية العلومات هي العلومات من نوعي جمع تم
 الحليي والسكان الداريةي واستبيان القابلت خلل  من الولية العلومات

. والبحوث والتقاريةر الكتب من جمعها تم فقد الثانويةة العلومات . أما والعمال 
 مساهمة له كنانة في الغابات مشوع إن الدراسة من النتائج أهم كانت

 وتقديةم العاملي الواطني دخول  وتحسي للعمل فرص خلق في واضحة
 والخدمات والراعي الباني أعمدة ، الحريةق حطب مثل لهم ومنافع خدمات

 الساحات ضيق كنانة في الغابات مشوع . ويةواجه الخرى الجتماعية
.  مشوع أي لنجاح الساسية الكونات وهي والعمالة الري مياه وندرة
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